
Zápisnica  z Valného zhromaždenia Urbárskeho pozemkového spoločenstva 

v Liptovskej Porúbke, konaného  dňa 28.3.2015 v jedálni SOU Lipt. Hrádok 

 

 

 

 Vedením rokovania bol výborom poverený Ing. Miroslav Haluška, ktorý otvoril 

rokovanie a privítal všetkých prítomných členov aj hosťa – starostku obce Lipt. Porúbka p. 

Gazdičovú Janu. 

 Následne prečítal program, ktorý bol na pozvánke, vyzval prítomných na jeho 

doplnenie alebo zmenu. Keďže nik proti programu nenamietal dal hlasovať a prítomní ho 

schválili. 

  

Nasledovala voľba mandátovej a návrhovej komisie .  

Do mandátovej  komisie boli zvolení: Frniaková Soňa – predseda, Kočtúch Pavel a Karna 

Dušan, Šúlek Stanislav – členovia. 

Do návrhovej komisie boli zvolení: Ing. František Olejár – predseda, Kočtúch Ľuboš 

a Bellová Alena – členovia. 

Za overovateľov boli  po súhlase zvolení Ing. Katarína Eliášová a Ladislav Hutka. 

 

Kontrolu úloh z minuloročného Valného zhromaždenia prečítal Mgr. Pavel Lenárt . Úloha  

bola iba jedna  a to prehodnotenie počtu stálych zamestnancov. Výbor na svojom riadnom 

rokovaní  7.4.2014  úlohu prerokoval a došiel k záveru, že súčasný počet stálych 

zamestnancov je optimálny. 

 

Správu o činnosti za rok 2014 predniesol predseda výboru Ing. Bohuslav Kočtúch.  

Stav majetku  

- Certifikáciu lesov máme predĺženú do 19.10.2017 , čo je potrebné pri predaji aby bolo 

v súlade s nariadením EU č. 995/2010 o dreve.  

- V reštitučných náhradách sa stále vybavuje podľa aktuálneho zoznamu členov a preto 

poprosil nových členov od roku 2004 o podpísanie splnomocnenia na zastupovanie na 

Pozemkovom úrade. 

Neprededené zo starších rokov je len u jednej členky. Upozornil členov na zmenu bydliska 

aby si toto nahlásili nech sa pošta nevracia.  

-Byt po pani Matloňovej bol vyprataný nakoľko tam býval jej syn bez nájomnej zmluvy a je 

na rozhodnutí zhromaždenia, či bude asanovaná alebo rekonštruovaná. 

Ťažbová a lesopestebná činnosť. 

-V roku 2014 sme vykonali opatrenia na zastavenie lykožrútovej kalamity, ktorá sa 

spracovala. Zalesnilo sa 16 ha  - 48 700 ks stromkov, ochrana proti burine sa vykonala na 110 

ha, ochrana proti zveri na 88 ha, prerezávky na 11 ha a výrub krov na 10 ha.  

-V roku 2015 je naplánované zalesnenie na 15 ha, uhadzovanie haluziny na 12 ha, ochrana 

výžinom na 110 ha, ochrana proti zveri na 90 ha, prerezávky na 15 ha, výrub krov na 10 ha.  

 Celá správa je prílohou tejto zápisnice. 

 

Predsedníčka mandátovej komisie oboznámila o účasti na rokovaní. Z celkového počtu 

27 216 zlomkov bolo prítomných a splnomocnených 16 082 zlomkov čo predstavuje  59,09 % 

účasť a rokovanie je uznášania schopné. 

 

Správu o hospodárení v roku 2014 a plán na rok 2015 predniesla členka výboru Ing. Zuzana 

Martinovičová a jej správy sú prílohou zápisnice. 

 



K bodu  - návrh na využitie alebo likvidáciu starého UPS a bytu po pani Matloňovej / č. 174 

a 175/ Výbor uvažoval s asanáciou alebo rekonštrukciou. Nakoniec po hlasovaní bola prijatá 

alternatíva ponuky na odpredaj. 

 

Správu dozornej rady predniesla jej členka v zastúpení predsedu Eva Madudová a tvorí 

prílohu zápisnice. 

Diskusia: 

-K domu č, 174 a 175 pán Ján Hutka zo Smižian navrhol dom predať. Pán Kočtúch Ľuboš 

navrhol asanáciu ale pán Frniak Miroslav  buď predať alebo zakonzervovať. Pani Rúfusová 

navrhla asanovať. 

Po hlasovaní sa prijala alternatíva dom č. 174 a 175 predať. 

-Ing. Haluška Miroslav navrhol kúpu nového terénneho auta , kde najlepšia  

a najprijateľnejšia by bola znova NIVA  ako cenovo aj na využitie. Zhromaždenia k tomuto 

návrhu nemalo námietky. 

-pán Ladislav Hutka  rozobral spoluprácu s DHS v obci a UPS, kde konštatoval, že je dobrá 

a verí, že bude aj naďalej. DHS Lipt. Porúbka má ambíciu špecializovať sa na lesné požiare. 

Poukázal na parkovanie áut pri opravovni na pozemku pod bývalým kultúrnym domom kde 

na časť pozemku patriaceho UPS navrhol uzavrieť nájomnú zmluvu. 

-pán Miroslav Frniak poukázal na hospodárenie a podľa neho sú rezervy preto navrhol 

vyplatiť 5,00 eur na podiel. Taktiež sa vyjadril ku chate v Skaličnej z 20 000 eur sumu znížil 

na prijateľnú – predateľnú  sumu.  Chcel tiež, aby bolo oznámené, koľko sa vyplatilo na 

podiely a koľko ostalo na účte. 

-pán Ing. Olejár František navrhol s predajom bytov a chaty počkať ešte rok. Navrhol aby sa 

žiadali náhrady za neťaženie v 5 stupni ochrany . Tiež navrhol vybavenie technickou 

pomôckou, aby sa čítané správy ako aj iné ďalšie údaje dali premietnuť. 

-pán Karol Kováč  - kritizoval vozenie sa zamestnancov na obed urbárskym autom / čo bolo 

už zamedzené/. Pýtal sa čo na UPS robí pán Fáber a načo sú dvaja horári. 

Na to odpovedal predseda UPS, že p. Fáber pracuje časť úväzku  ako ekonóm,  potom ako 

chatár a pracuje tiež pri úpravách ciest . Dvaja horári sú potrební nakoľko momentálne jeden 

je práce neschopný a vedia sa tiež zastúpiť. 

-pán Ing. Rudolf Beňo kritizoval hospodárenie a navrhol zníženie nákladov  fixne o 5 %. 

Súhlasil s p. Olejárom – žiadosť o náhrady za 5 stupeň ochrany. Tiež navrhol vyplatenie 10 

eur na podiel.  

Kritizoval, že je na UPS veľa  stálych zamestnancov. 

-pán Milan Bendík  vystúpil s tým, že pán Lenárt vo svojej správe klamal o počte stálych 

zamestnancov. Na to pán Lenárt znova prečítal svoji správu , kde o počte zamestnancov 

nebola ani reč. 

-pán Jozef Búda – z hory sa ťaží ale o horu sa treba aj starať a na ťažbu, sadenie , ochranu  sú 

potrebné peniaze. 

-pani Malejková namietala, že v čítanej správe predsedu bolo že dostali odmenu vo forme 

kolekcií zo sociálneho fondu a ona nedostala. Predseda svoj omyl opravil a zároveň sa 

ospravedlnil. 

-pán Ján Glavo sa pýtal, akú majú pracovnú náplň práce stáli pracovníci. 

-pani Anna Ondíková  predniesla, že stáli pracovníci sa majú starať o dotácie. 

 

Predsedajúci Ing. Miroslav Haluška ukončil diskusiu. 

 

Predseda návrhovej komisie Ing. František  Olejár prečítal návrh na uznesenie. Po drobných 

zapracovaniach bolo uznesenie prijaté. 

 

Predsedajúci  ukončil schôdzu,  poďakoval sa za účasť, poprial zdravie a pekné nasledujúce 

sviatky.  



 

 

Zapísal: Mgr. Pavel Lenárt..................................................... 

 

Overili: Ing. Katarína Eliášová .............................................. 

          

                     Ladislav  Hutka ................................................ 

 

 

Lipt. Porúbke dňa 28.3.2015 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


